
HÏ½Ï MÏÙ»Ï H�Ã�ù¦�Ý¥ÏÙ�Ä®Ä¦ 

17   -  ÅÙÝ»ÙÏÄ®»� 2024 

VERKSAMHETSBERÄTTELSE för 2024 vilket är föreningens 49:e verksamhetsår. 
 
Styrelsen bestod under året av 8 ordinarie ledamöter: 
Ordförande KrisƟn Bladh Ström, vice ordförande Åke Johansson, kassör Rasmus Eriksson, sekreterare 
Mats Peterback, samt Elisabeth Karlsson, Barbro Andersson, Waltraut Neuschütz och Sonnie Kimsjö. 
Revisorer: Inger Frisch, Sune Karlsson med ersäƩare Leif Lindgren, Lena Ydebrink. 
Valberedning: Nils Söderberg, Börje Andersson, Jan Lundberg. 
Föreningens firmatecknare : ordförande KrisƟn Bladh Ström och kassör Rasmus Eriksson, var för sig. 
Möten: Utöver årsmötet som hölls den 24 mars har styrelsen haŌ 5 protokollförda möten varav eƩ kon-
sƟtuerande i samband med årsmötet. 

Medlemsmöten hölls 24/3 eŌer årsmötet och 21/10, i båda fallen där styrelsen önskade föra diskussion 
kring styrelsens föreslagna arbetsgrupper respekƟve få förslag på nya. 
Gemensamt möte med Mörkö bygdegårdsförenings styrelse 13/8 med anledning av aƩ hembygdsför-
eningen fåƩ erbjudande från Marcus Komponenter AB i Järna aƩ kunna överta eƩ antal husmoduler 
som kunde byggas upp på de Ɵlltänkta platserna på den arrenderade arealen. 
Kretsmöte Ɵllsammans med hembygdsföreningarna i Trosa kommun hölls 9/5 på Bergs gård. 
Möte om arkeologin i närområdet längs Ostlänkens dragning hölls i Järna 17/10 . Hembygdsföreningen 
var en av alla föreningar och grupper som bjöds in. 
Medlemmar: Föreningen hade vid årsskiŌet 345 medlemmar. Då många av dessa går under kategorin 
”Familjemedlem” bedöms antalet individer vara betydligt högre. 

Ärenden som styrelsen arbetat med:  
FortsäƩning gjordes på arbetet med hur förening-
ens omfaƩande föremålssamling kan nyinventeras. 
Tanken är aƩ checka av redan förtecknade föremål 
och samƟdigt digitalisera alltsammans. Därmed 
läƩare aƩ visa upp respekƟve använda föremålen i 
vår programverksamhet. En början togs med före-
målen placerade på Lida gård och då med fokus på 
föreningens planscher. Arbetet fortsäƩer. 
Andra ärenden har varit interna genomgångar av 
föreningens digitala verktyg, inkomna frågor från 
medlemmar, gemensamma frågor med bygde-
gårdsföreningen, planering inför årets program 
samt genomgång av kommande års verksamhet.    
 

ProgramakƟviteter  
Separat bildvisning skedde 7 mars där man även 
kunde lämna eller låna ut medhavda fotografier.  
En välbesökt repris av föredraget om Syréntorpar-
na skedde 27 april.   
Under Mörkö Bygdegårdens tre sedvanliga som-
marloppisar deltog hembygdsföreningen inne i 
Stora salen med aƩ visa bildspel ur egna arkivet, 
fotografier och dokument ur våra arkivpärmar, vis-
ning av våra bygdedräkter samt sålde skriŌer. 
 

 
Vid loppisen i augusƟ visade fotografen och läraren 
Tom Jonassons foton från gruppvandringar han 
gjort i trakten. Tom erbjöd sig aƩ i hembygdsför-
eningens regi leda en vandring med ungdomar Ɵll 
HölögroƩorna. Vandringen skedde den 21 septem-
ber sent på eŌermiddagen för aƩ göra evene-
manget mer spännande. 
Guidningar på Oaxen skedde vid flera Ɵllfällen i 
samarbete med Oaxens Bygdegårdsförening.  
Vid RiksanƟkvarieämbetets Kulturarvsdagar 6-8 
september var årets tema ”Kulturens vägar, knut-
punkter och mötesplatser”. Hembygdsföreningen 
bidrog på Oaxen vid en av dagarna med aƩ guida 
både båtresenärer från ångfartyget Ejdern och Kli-
matvandrare. 
Den 28 september var det dags för Höstmarknad. 
Fler lokala marknadsstånd än Ɵdigare var placerade 
på gräsplanen uppe vid huset. På grusplanen vid 
entrén visade maskingruppen upp sig främst med 
Ɵllverkning av träkol. Nils Olander från Järna hem-
bygdsförening visade och beräƩade om järnet. 
Inomhus var det bildspel, bygdedräkterna visades 
och skriŌer och fika såldes. Marknaden var välbe-
sökt i det vackra höstvädret. 
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V�Ù»Ý�Ã«�ãÝ��Ù�ãã�½Ý�, fortsäƩning 

Studiecirklar är en sƟllsammare typ av programak-
Ɵvitet. Våra två pågående Hölöcirklar har fortsaƩ 
med insamlandet av material som snart är färdigt 
för utgivning av var sin skriŌ. Den ena, ”RikseƩan”, 
rör Sörby-Valåkersväg längs den forna riksvägen 
sydöst om Hölö kyrka. Den andra, ”Lillsjö-cirkeln”, 
omfaƩar områden kring gårdarna Edeby, Vrå, och 
Lida nära Lillsjön. Deltagarna i respekƟve cirkel 
träffas regelbundet en gång i månaden. 
En annan grupp, ”Maskingruppen”, träffades lite 
oŌare än Ɵdigare i Johan KraŌs verkstad. Särskilt 
inför Höstmarknaden där gruppen ansvarade för 
aƩ de maskiner och Ɵllbehör man ville visa upp var 
intakta. 
”Arkivgruppen” arbetade vidare med aƩ inventera 
och på några ställen omstrukturera det befintliga 
pappersarkivet. Målet är aƩ kompleƩera det re-
dan digitaliserade materialet med det som än så 
länge bara finns i pappersform. 
 

SkriŌförsäljning skedde via föreningens webbuƟk 
samt under sommaren på Oaxens Bygdegård och i 
övrigt i samband med föreningens program. Före-
ningens Årskrönika fick medlemmarna sedvanligt 

Ɵllsammans med kallelsen Ɵll årsmötet. Årets kon-
taktblad, Vinter- och Höstblad, distribuerades på 
orten som samhällsutskick Ɵll alla boende och 
skickades per post Ɵll medlemmar som bor utan-
för Hölö-Mörkö.  
KersƟn Strands Minnesfond akƟverades under 
året. Tre ansökningar inkom vilka alla beviljades. 
Utdelningen av sƟpendierna sker på hembygdsgår-
den där sƟpendiemoƩagarna Ɵllsammans med 
sina närmaste bjöds in Ɵll mingelstund. Evene-
manget skedde den 30 maj och var mycket upp-
skaƩat.  
 

Ekonomi 
Beträffande den ekonomiska ställningen hänvisas 
Ɵll resultat- och balansräkningen. Årets resultat 
visar eƩ underskoƩ med 12 058 kr. 
Inkomna gåvor har varit aƩ medlemsavgiŌer 
märkbart rundats av uppåt. Stort tack för deƩa. 
 
KrisƟn Bladh Ström Åke Johansson 
Mats Peterback  Rasmus Eriksson 
Waltraut Neushütz  Barbro Andersson 
Elisabeth Karlsson  Sonnie Kimsjö 
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